
CONSILIUL LOCAL  AL COMUNEI  COŞERENI
             JUDETUL  IALOMIŢA
            NR.  530 / 27 ianuarie 2022

PROCESUL VERBAL
AL SEDINŢEI   ORDINARE   A CONSILIULUI  LOCAL

DIN  DATA  DIN   27  ianuarie   2022

In conformitate  cu prevederile  art. 138, alin. (13) din  Ordonanta de Urgentă a Guvernului nr. 57/ 
2019  privind  Codul administrativ, am  procedat la întocmirea  procesului verbal  cu privire la modul de 
desfaşurare, sinteza dezbaterilor si  modul în care si-a exercitat votul fiecare consilier cu privire la proiectele 
de  hotărâre propuse  si hotarârile   adoptate de Consiliul local Coşereni, în sedinta  ordinarǎ, ce a avut loc în  
data de  28 decembrie 2021.

Şedinta  a  fost  convocatã în baza  Dispoziţiei Primarului nr.  2/ 20 ianuarie 2022.
Materialele de informare  au fost  puse  la dispozitia consilierilor locali  spre consultare prin mijloace 

electronice (pe grupul intern  Whatsapp) si la sediul consiliului local. Participă la sedinţă primarul comunei 
Tudorache Lucian, inițiatorul proiectelor de hotărâre, secretarul general al comunei –d-na Nica Daniela  şi d-
na Iorgu Rodica Sef birou financiar contabil . 
            Asistă la o parte din lucrările  şedintei domnul  Bucşaru Ion. 

         Şedinţa ordinară a fost convocată în temeiul art. 134, alin. (1) din  Ordonanta de Urgenţă a 
Guvernului nr. 57/ 2019  privind  Codul administrativ  pentru  analiza următoarelor  proiecte de hotărâre :

I. PROIECTE DE HOTĂRÂRI 

1. proiect de hotărâre privind aderarea comunei Coşereni la Societatea Natională de Cruce Roşie – Filiala
Ialomiţa -  iniţiator primarul comunei;

2. proiect de hotărâre privind aprobarea Planului de  actiuni si lucrări de interes local ce  vor fi efectuate  
de beneficiarii de ajutor social - iniţiator primarul comunei;

3. proiect de hotărâre privind   aprobarea cotizaţiei  comunei Cosereni către  GAL NAPARIS -  iniţiator 
primarul comunei;

4. proiect de hotărâre privind  aprobarea cotizaţiei  comunei Cosereni către Asociaţia de Dezvoltare 
Intercomunitară ”ECOO 2009”– iniţiator primarul comunei; 

5. proiect de hotărâre privind  modificarea partiala a HCL 48/2021 privind impozitele si taxele locale pe 
anul 2022 - iniţiator primarul comunei;

6. proiect de hotărâre privind aprobarea cuantumului burselor scolare ce vor fi acordate din sem II, anul 
scolar 2021-2022  - iniţiator primarul comunei;

7. proiect de hotărâre privind aprobarea cotizatiei comunei Cosereni catre ADI Ialomita pe anul 2022 - 
iniţiator primarul comunei;

8. proiect de hotărâre privind aprobarea rezultatului inventarierii patrimoniului comunei Cosereni pe anul
2021  - iniţiator primarul comunei.

II. ANALIZA CERERILOR DE COMPETENTA CONSILIULUI  LOCAL 

III.  DISCUTII  DIVERSE, PROPUNERI



       Domnul   Filip Gheorghe -  presedinte de sedintă dă citire ordinii de zi, după care o supune la vot. 
       Ordinea de zi a fost aprobată cu 13 voturi  “pentru” . 

      S-a prezentat  procesul verbal întocmit în şedinta ordinară din data de  28 decembrie 2021 si procesul 
verbal al sedintei extraordinare din data de 5 ianuarie 2022  dupa care au fost supus aprobării. Ambele au fost 
aprobate cu 13 voturi “pentru”.

      Proiectele de hotărâre ce vor fi dezbătute  sunt însoţite de rapoartele de specialitate ale compartimentelor 
de resort  din cadrul aparatului de specialitate al primarului  si de rapoartele de avizare  ale comisiilor de  
specialitate din cadrul consiliului local,  întocmite în cadrul sedintei comune a comisiilor  ce a avut loc la  
data de  20 ianuarie 2022. 

Domnul presedinte propune analiza proiectelor de hotărâre în ordinea în care au fost înscrise pe ordinea de 
zi, după cum urmează:

1. proiect de hotărâre privind aderarea comunei Coşereni la Societatea Natională de Cruce Roşie –
Filiala Ialomiţa -  iniţiator primarul comunei;
S-a prezentat solicitarea Societăţii natiuonale de Cruce Roşie  si  protocolul de colaborare.
Dl primar informează despre acţiunile  Crucii Roşii în localitatea noastră şi solicită consilierilor să 
facă propuneri  cu privire  la cuantumul cotizaţiei anuale  cu care va participa comuna Coşereni în 
cadrul  societăţii. 
Dl. Militaru propune  20.000 lei. Dl. Stoian propune 5000 lei anual. 
Consilierii considera  ca suma ca  5000 lei este o sumă rezonabilă. 
Dl. Filip Gheorghe supune la vot proiectul de hotărâatia de 5000 lei. 
Cu un număr de  13 voturi „pentru”, din 13 consilieri în funcţie, toţi prezenţi, a fost adoptată  
Hotărârea  cu nr. 2/ 2022 privind  aderarea comunei Coşereni la Societatea Natională de Cruce 
Roşie.

2. proiect de hotărâre privind aprobarea Planului de  actiuni si lucrări de interes local ce  vor fi 
efectuate  de beneficiarii de ajutor social - iniţiator primarul comunei;
Se prezinta planul cu lucrări astfel cum a fost intocmit si aprobat in fiecare an. 
Consilierii întreabă câti beneficiari de ajutor social avem în comună. 
Doamna secretar informează ca la acest moment nu avem niciun beneficiar în plată, dar pot apărea 
cazuri în cursul anului. Totodată informează că aceleaşi  lucrări prevăzute în acest plan vor fi efectuate
şi de către cei fată de care s-a dispus  măsura de muncă în folosul comunitătii. 
După analiza planului, domnul presedinte supune la vot. 
Cu un număr de  13 voturi „pentru”, din 13 consilieri în funcţie, toţi prezenţi, a fost adoptată  
Hotărârea  cu nr. 3/ 2022 privind aprobarea Planului de  actiuni si lucrări de interes local ce  vor
fi efectuate  de beneficiarii de ajutor social. 

3. proiect de hotărâre privind   aprobarea cotizaţiei  comunei Cosereni către  GAL NAPARIS -  
iniţiator primarul comunei;
Se ia în discuţie cotizaţia ce va fi plătită  de comuna Cosereni ca membru GAL, ce a rămas la acelaşi 
cuantum de 5000 lei . 



Domnul Filip Gheorghe întreabă  ce fonduri am accesat noi prin GAL. 
D-na Iorgu Rodica îi răspunde că modernizarea Stadionului II care este acum în lucru  se va realiza  cu
fonduri de la GAL si o parte contribuţia noastră. 
Nu mai sunt discuţii. Se supune la vot.
Cu un număr de  13 voturi „pentru”  a fost adoptată  Hotărârea  cu nr. 4/ 2022 privind cotizaţia catre
GAL NAPARIS.

4. proiect de hotărâre privind  aprobarea cotizaţiei  comunei Cosereni către Asociaţia de Dezvoltare 
Intercomunitară ”ECOO 2009”– iniţiator primarul comunei; 
Se face informare  despre modul de stabilire a cotizatiilor membrilor de 8 lei/locuitor,  aşa cum a 

hotărât în cadrul Asociaţiei patronate de  Consiliul judetean Ialomiţa.
D-na contabil spune că avem adresă de informare prin care ni se comunică  cuantumul cotizatiei pe 

anul 2022 de 34.000 lei raportat la un număr de 4250 locuitori înregistrati la Institutul National de Statistică la
începutul anului  2022.  

Dl. primar informează că pentru contractul de servicii de salubritate s-a luat în calcul 75% din numărul
locuitorilor, astfel că nu vom plati lunar 34.000 lei, ci o sumă mai mică. 

Dl. Stoian  întreabă care este frecvenţa cu care se ridică gunoiul? De asemenea întreabă care va fi 
modalitatea de recuperare a taxei de la cetăţeni, dacă nu mai există niciun contract?

D-na secretar precizează că la fel cum se procedează cu celelalte taxe locale. 
Dl. Militaru este de părere că taxa este cam mare.
Dl. Stoian Dorin întreabă dacă avem  posibilitatea sa plătim mai puţin. 
Raspunsul a fost că nu. 
Dl.  Filip Gheorghe spune că trebuie să găsim  o formulă să-i determinăm să plătească. Eu am plătit pe

un an întreg, dar nu toată lumea procedează la fel. Cert e că Primăria trebuie sa plătească factura  lunar.
După  epuizarea discuţiilor dl preşedinte supune la vot proiectul de hotărâre. 
Cu un număr de  13 voturi „pentru”  a fost adoptată  Hotărârea  cu nr. 5/ 2022  privind  aprobarea 

cotizaţiei  comunei Cosereni către Asociaţia de Dezvoltare Intercomunitară ”ECOO 2009” în sumă de 
34.000 lei anual. 

5. proiect de hotărâre privind  modificarea parţială a HCL 48/2021 privind impozitele si taxele locale
pe anul 2022 - iniţiator primarul comunei.
D-na secretar informează că este vorba doar despre taxa de salubritate care a fost instituită cu suma de 

9  lei de persoană pentru cei care nu aveau încheiate contracte cu  operatorul de salubritate. Acum, având 
în vedere că activitatea o presteaza alt operator si contractul se încheie la nivel de Primărie cu un tarif de 8
lei de persoană se impune armonizarea taxei încasate cu cea stabilită prin Hotărârea anterioară a 
consiliului local cu privire la tarife, respectiv 8 lei/ persoană pentru persoanele  fizice si 528 lei/tonă 
pentru persoanele  juridice. 

Dl. Filip  precizează că trebuie lămurit clar ce se întâmplă cu deşeurile speciale, deseurile  
voluminoase, cele rezultate din construcţii. 

Dl. Borangic Constantin sesisează că se face diferenţa între persoanele fizice si persoanele  juridice. 
Eu închei contract,  dar nu ia gunoiul menajer. 

D-na Iorgu Rodica  precizează că  mai trebuie lămurit încă un aspect, dacă este taxă fixă sau dacă se 
percep penalităţi pentru neîncasarea la termen. 

Dl Stoian Dorin – cel mai potrivit este ca taxă lunară, ce se va achita până la sfarsitul lunii, pentru că 



e o taxa pe serviciu. Cine doreşte să  plătească trimestrial, anual este liber să o facă. 
Dl presedinte Filip Gheorghe supune la vot  proiectul. 
Au fost exprimate 13 voturi „pentru”, din 13 consilieri în funcţie, toti prezenţi si a fost adoptată 

Hotararea nr. 6/ 2022 pentru modificarea parţială a HCL 48/2021 privind impozitele si taxele locale
pe anul 2022, respectiv taxa de 8 lei de persoană/ lună  si  528 lei/ tonă la persoane  juridice, fără  a fi 
purtătoare  de dobânzi si penalitaţi. 

6. proiect de hotărâre privind aprobarea cotizatiei comunei Cosereni către ADI Ialomiţa pe anul 2022 - 
iniţiator primarul comunei. 
Conform Statutului ADI Ialomita, cotizaţia anuală se calculeaza tot pe baza numărului de locuitori cu 

1,5 lei de persoană. Pentru anul 2022  fost  stabilită la suma de  6375 lei, conform adresei transmise.
Nu sunt discuţii. 
 Au fost exprimate 13 voturi „pentru”, din 13 consilieri în funcţie, toti prezenţi si a fost adoptată 
Hotararea nr. 7/ 2022 privind aprobarea cotizatiei comunei Cosereni către ADI Ialomiţa pe anul
2022.

7. proiect de hotărâre privind aprobarea burselor şcolare ce vor fi acordate din sem. II, anul scolar 
2021-2022  - iniţiator primarul comunei.
Se aduce la cunostinţă  numărul de burse aprobate în cadrul Şcolii Gimnaziale Coşereni şi cuantumul 

acestora comunicate de şcoală. 
D-na Rodica Iorgu informează că am primit de la bugetul de stat sumele necesare pentru plata lor. 
D-na Nica Daniela informează că a fost publicată HG nr. 1094/2021 prin care se dubleaza sumele 
acordate  anterior si   există o precizare prin care lasa la latitudinea consiilor locale daca suplimenteaza
aceste sume minime obligatorii. 
Doamna Radu Stefana consideră ca  trebuie  stimulat învatământul si remunerate meritele. 
Domnul Militaru este de părere ca  sunt rezonabile cele propuse, mai ales că s-au dublat. 
Domnul presedinte  supune la vot proiectul de hotărâre. 
Au fost exprimate 12 voturi „pentru”, din 13 consilieri în funcţie  prezenţi  la sedintă  şi a fost adoptată

Hotararea nr. 8/ 2022 privind aprobarea cuantumului burselor şcolare ce vor fi acordate din sem. II, 
anul scolar 2021-2022.

Se abţine domnul Stoian Dorin  care consideră că există fonduri şi pentru a stimula învăţătura si pentru
cei care  nu au cum să ajungă la şcoală. 

8. proiect de hotărâre privind aprobarea rezultatului inventarierii patrimoniului comunei Cosereni 
pe anul 2021  - iniţiator primarul comunei.

D-na contabil informează că în cursul lunii  noiembrie si decembrie 2021, comisia desemnată  în acest scop
prin dispoziţia primarului a procedat la inventarierea anuală a bunurilor din patrimoniu, care s-a încheiat cu 
întocmirea procesului verbal de inventariere  anexat  proiectului de hotărâre ce a fost  adus la cunoştinţa 
consilierilor. 

Nu au fost dicutii. 
Domnul  presedinte invită consilierii să voteze proiectul de hotărâre. 
Au fost exprimate 12 voturi „pentru”, din 13 consilieri în funcţie  prezenţi  la sedintă  şi a fost adoptată 

Hotararea nr. 8/ 2022 privind aprobarea rezultatului inventarierii patrimoniului comunei Cosereni pe 
anul 2021, conform anexei.

    



      La punctul II – Cereri de competenţa Consiliului Local a fost luata în discuţie cererea cu nr.  
231/11.01.2022   adresată primarului comunei,   prin care  SC BACSIM SRL solicită  aprobarea cumpărării 
terenului  de 992 mp situat  în T 89, parcela  2535, ce face obiectul contractului  de concesiune  nr. 2901/ 
29.12.2006 si pe care societatea are amplasate clădiri în proprietate. 

Domnul Bucşaru Ion – reprezentantul societăţii, prezent în şedinţă  argumentează solicitarea facută  în 
faţa consiliului. 

Domnul Bucşaru Constantin precizează  că nu va vota  nicio propunere făcută  cu privire la această  
cerere si doreşte să se consemneze în procesul verbal  că nu votează. 

Domnul Stoian Dorin aminteşte că am stabilit într-o sedinţă  anterioară  că dacă exista  cereri cu acest 
obiect  vor fi aprobate şi se vor face demersurile necesare în vederea  vânzarii la pretul pietei.

Dl. Bucsaru întreabă  consilierii care au avut mandat şi în legislatura  precedenta, că aceeasi cerere a 
fost aprobată  de  Consiliul Local din 2016, dar nu a fost adusă la îndeplinire. Consilierii confirmă. 

D-na secretar informează  că  nu a fost  hotărâre adoptată  în acest sens si că propunerile facute în 
cadrul sedinţelor care se consemnează la rubrica „Diverse discuţii”  nu se concretizează  cu rezolvarea  
problemei supuse atenţiei dacă nu se adoptă o hotărâre în acest sens,  care trebuie adusă la îndeplinire. 
            Dl. Primar, în urma prezentării cererii  spune că acum  se aprobă efectuarea evaluării si cartea funciară
si apoi se întocmeste proiect de hotarăre si se supune aprobării  consiliului. 

Stoian Liviu aminteşte că sunt  4 persoane care si-au exprimat  dorinta de a cumpăra terenurile 
concesionate. 

Dl. Militaru precizeaza că evaluatorul face evaluarea, dar pretul îl stabilim noi,  consiliul. Să nu fie 0,5
lei, ci sa să fie preţul pieţei. 
 

Consiliul local, cu excepţia domnului Bucşaru Constantin care nu a votat şi a domnului Durină 
Nicolae care a votat împotrivă, au  propus promovarea  unui proiect de hotatare  în acest sens si realizarea 
demersurilor  corespunzătoare.

Tot în cadrul sedinţei de astăzi   s-a facut informare  despre  stadiul completării registrului agricol 
la nivelul comunei Coşereni, din care reiese că ar fi necesare măsuri de îmbunătăţire  a activităţii si ocuparea  
celui de-al doilea post pentru compartimentul de registru agricol. 

Consilierii întreabă s-au luat masuri de sancţionare a personalului, de exemplu să se acorde salariul tot 
50 – 60% .

 D-na secretar  consideră că la  populaţia existentă  la nivelul comunei Coşereni si  numărul de 
gospodării, raportat la importanţa acestui document si volumul de muncă cu publicul,  un singur post la 
registrul agricol  nu este suficient. 

Tot în cadrul şedintei  domnul primar propune spre analiza propunerile de cheltuieli si investiţii pe 
care le are în vedere pentru fundamentarea bugetului  pe anul 2022  şi solicita  consilierilor  sa  facă  
propuneri în acest sens. 

La rubrica  „Discutii diverse” dl. Lungu Alexandru  solicită  să fie consemnate  în procesul verbal 
căteva  idei pe care le propune spre analiza în consiliul local. 

1. Pentru reabilitarea  retelei  de apa  să se  aloce bani  cât s-a alocat la cele două parcuri şi montare 
de hidranţi; 
Dl. Stoean Liviu intervine si completează : „Şi apometre.”

2. Executarea de sanţuri în comună, dar nu cum s-a început acum; 
Dl. Borangic intervine si completează „ La santurile de suprafaţă trebuie continuat până la 
scoaterea  din comună. Ce facem acum e doar de ochii lumii, facem doar să zicem că facem.”

3. Pe strada Grădinitei să fie reparat asfaltul.
4. Stabilirea unei locaţii pentru o grădiniţă cu program prelungit. Demolarea dispensarului vechi- să 

se facă altceva, locuinte sociale, ptr. profesori, e focar  de  infecţie acum.



5. Alocare terenuri de câte 500 mp pentru tineri, ca locuri de casă.
6. Modificarea organigramei primăriei, cu renuntarea la postul de consilier personal,să fie încadrat 

personal de care avem nevoie sau banii sa fie alocaţi pe alte investiţii. 
D-na Radu Stefana : „Un cămin cu program prelungit pentru copii ar fi de bun augur, se fac posturi în 
comună.”
Domnul Borangic Constantin intreabă  ce facem cu apa.
Dl. Stoean Liviu: „ Să punem pe tapet ce e prioritar. In primul rând apa, şanţuri – din afară sau din 

amonte – unde ducem apa? Gradinita.... 
Dl. Lungu „ Trebuie făcute  de aşa natură  să protejăm şoseaua. Stă apa pe drum.”
D-na Carmen Stănică  „ Despre acestea am discutat şi anul trecut. Eu sunt de acord.”
Dl. Borangic Constantin  „Domnilor de când am început mandatul acesta avem numai discuţii şi nu 

facem nimic.”
Dl. primar: „Comuna  are 44 km de drumuri si 44 km de tuburi. Vom face sanţuri.”
Dl. Filip:” Se porneste de unde  vine apa, spre vale.”
Dl. primar Lucian Tudorache: „Noi asa am început şi vroiam sa va propun decolmatat şi cel puţin 

două treceri. Vreau să va spun că pentru grădiniţa avem nevoie de teren si de proiect. La fel si pentru 
celelalte, proiectul pentru GAL, vreau să facem 2 km de drum,  am nevoie de bani pentru proiectare,că nu pot 
să depun.”

Dl. Filip: „Degeaba  venim cu propuneri, că nu punem în practică. Să facem proiect de hotărâre si să-l 
punem în practică!”

Dl. Stoian Dorin: Un singur lucru trebuie reţinut: aparatul  nu duce la îndeplinire hotărârile adoptate. 
Am propus trecere de pietoni, am propus sens giratoriu..”

Dl. viceprimar:” Domnul primar a spus să  stăm să discutăm cu toţii, ce bani avem  şi ce  facem anul 
acesta.”

Dl. Stoean Liviu: „ Sunt cam aceleaşi lucruri pe care le-am discutat mereu, dar să ne hotărâm si să ne 
rezumăm ce putem face anul acesta si sa aducem la bun sfârşit. Ne afectează proiectul  dacă  facem lucrări cu 
apa?

Dl. Nica Gheorghe: „ Să ne spună dl. primar, ca am avut o întâlnire, am fost impreuna la dl. director 
de la Ecoaqua si am discutat. Domnul primar ne-a cam dezinformat. Putem să ne apucăm sa facem lucrări  de 
reparatii cu banii noştri.”

Dl. primar: „Avem un excedent de 44 miliarde. Vom aloca o sumă, cât spuneţi,  să începem să 
înlocuim conducta.”

Discutiile  continuă  cu propuneri, sugestii, după care dl. Filip Gheorghe - presedinte de şedintă,  îl roagă 
pe dl primar să vină  cu propuneri concrete şi serioase pentru anul acesta pănă la sedinta în care se va aproba 
bugetul, după care propune închiderea lucrarilor  şedinţei  ordinare de  astăzi,  27 ianuarie  2022. 

   PREŞEDINTE   DE  SEDINŢĂ, 
          FILIP  GHEORGHE 

            Intocmit  de 
SECRETARUL  GENERAL AL COMUNEI  COŞERENI

NICA  DANIELA
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